
Referat – Informationsaften ”Solcellepark Høvsøre”. Tirsdag d. 30/8-2022.  
 

Agenda 

• Velkommen v. direktør Lars Naur 

• Intro til Jysk Energi v. bestyrelsesformand Anton Bro 

• Baggrund og historie v. Lars Naur 

• Status på projektet v. forretningschef Morten Porse 

• Gennemgang af udbudsmateriale v. Lars Naur 

• Revisorpåtegning v. statsaut. revisor Jesper Viborg 

• Videre forløb 

• Eventuelt og spørgsmål 

 

Spørgsmål, kommentarer, input under spørgerunden 

1. Spørgsmål: Spørgsmål om afstandskrav på 4,5 km. Hvordan finder man ud af, hvor langt man bor 

fra et randområde?  

a. Lars: Benyt evt. Google Maps ellers send os din præcise adresse. – Så måler vi op. 

 

 

2. Lars Ro - Spørgsmål: Spørgsmål vedr. forventede elpriser. Hvad nu hvis man kan låse elprisen til 65 

øre, hvem træffer så sådan et valg? Hvordan gør man det?  

a. Lars: Det vil være den kommende bestyrelse, som skal bestemme det. Det er absolut en 

mulig, men det bestemmes suverænt af bestyrelsen 

 

 

3. Spørgsmål: Vedr. overproduktion – Kan man stoppe solcellerne i tilfælde af overproduktion? Bliver 

man kompenseret i tilfælde af aktiv nedetid? 

a. Lars: Ja 

 

 

4. Spørgsmål: Er man i en usikker situation, når man betaler 1. rate, men ikke er sikker på at få dem 

alle.  

a. Lars: Hvis man får færre andele end man har bestilt, vil man blive modregnet i restbeløbet. 

 

 

 

 

 

 



5. Spørgsmål: Vedr. 4,5 km’s tegningsret Forskel på vedtægter og tegningsblanket. Hvad gælder? 

a. Lars: Vedtægterne gælder 

i. Opfølgende spørgsmål: Giver en grund/byggegrund samme beføjelse? 

1. Lars: Den kan vi tage med advokaten. Skriv det evt. til os, så følger vi op på 

det. 

 

 

6. ??? Spørgsmål: Hvad skal der ske efter de 30 år? Er andelen noget værd efter 30 år? 

a. Lars: Vi kan ikke sige så meget om det. Parken antages at stå i 30 år, men det er op til den 

kommende bestyrelse at vurdere, hvad der skal ske. Der kan komme en regning for 

oprydning, men der kan også være mulighed for at sætte nye paneler op, men vi ved det 

ikke. Vi tror, at det mest sandsynlige er, at man stadig vil kunne producere strøm derude. 

Det er I/S’et der har rettighederne over sitet. 

  

 

7. ??? Spørgsmål: Oprindelsescertifikater ift. CO2, hvem tilhører de? 

a. Lars: De tilhører selskabet. Det er op til bestyrelsen, hvad der skal ske med dem. De vil blive 

solgt derfra. 

 

 

8. ??? Spørgsmål: Jordleje – der er mulighed for at få hektar tilskud. – Hvordan vil hektar prisen være i 

tilfælde af det? 

a. Morten: Der er 12 meter imellem – 8 meters friareal. Vi ved at flere større selskaber forsker 

i at lave afgrøder, som ikke er til gene for elproduktionen. Der er ingen grund til ikke at 

udnytte det åbne areal mellem trackere. Vi vil kigge positivt på idéer. 

 

 

9. Ole Skov: Hvordan udbetales afkastet? 

a. Lars: Det bestemmer den kommende bestyrelse. Men I/S-selskabsformen tillader at 

udbetale det løbende uden generalforsamling. Man behøver ikke at vedtage det på et 

bestyrelsesmøde. 

 

 

10. Ivan Nielsen: Er der indregnet det Skat skal have i afkastet? 

a. Lars: Vi vil ikke udtale os om skat, men henviser til egen rådgiver. 

i. Jesper: Det afhænger 100% af éns personlige skatteforhold. Fradragene er typisk 

relativt store i starten, men bliver mindre løbende. Vi råder jer til at kontakte egen 

revisor eller rådgiver. 

 

 

11. ??? Spørgsmål: Vedr. videresalg af anparter. Hvis der er en der vil købe en anpart for mere end 

4400. Hvad så? 

a. Lars: Kontakt administratoren med information herom. Administratoren sender herefter 

besked rundt til andre nuværende investorer. Hvis ingen ønsker at købe til den pris, kan du 

sælger til en anden. Ikke krav om bopæl i Lemvig kommune. 


